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Zápis z řádného zasedání Akademického senátu PdF UP
dne 8. 11. 2017

Přítomno: 21 senátorů a větší počet hostů z řad členů akademické obce fakulty (studenti 
                i zaměstnanci)

Program:
1. Volba děkana PdF UP na období 2018 – 2022 

Jednání zahájil a řídil předseda AS PdF prof. Michalík. 
V úvodu konstatoval, že jde o řádné zasedání AS, které je ze své podstaty veřejné. Pro hosty z řad veřejnosti byla využita jednak volná místa v jednací místnosti, jednak jim byla umožněna účast formou otevření obou křídel vstupních dveří, a tedy propojením jednací a vstupní místnosti. 
Jsou přítomni všichni kandidáti. 
Poté prof. Michalík konstatoval, že volby kandidáta na funkci děkana jsou svého druhu svátkem akademické obce a výrazem jejich svobod. Věří, že takto k aktu volby všichni přistupují. Dále rekapituloval sérii kroků, jež byly pro realizaci voleb kandidáta na děkana fakulty senátem doposud učiněny (vyhlášení voleb, stanovení jednotlivých etap a termínů, veřejná prezentace kandidátů, na níž byl dán prostor k dotazům členů akademické obce, včetně senátorů). Také přiblížil detaily k průběhu dnešního zasedání. Konstatoval, že jsou přítomni všichni senátoři. Tak jak bylo dříve senátem stanoveno, kandidáti dostanou prostor pro shrnující max. pětiminutové vystoupení (pořadí bude určeno losem), následovat bude rozprava a poté samotná volba.
Návrh usnesení č. 1:
	Akademický senát PdF UP schvaluje program dnešního zasedání v předloženém znění. 


O návrhu bylo hlasováno aklamací a byl jednomyslně schválen (přítomno 21 senátorů, pro 21, proti 0, zdržel se 0).
Na základě vylosovaného pořadí bylo postupně uděleno slovo jednotlivým kandidátům.
Doc. Serafín
Prakticky vše prezentoval na setkání obce. Nadále zdůrazňuje roli studentů i zaměstnanců, akcentuje provázanost činnosti fakulty na nový vysokoškolský zákon. V budoucnosti by mělo dojít ke změně metodiky financování. Bude realizován projekt ITEP, jenž se projeví v realizaci pedagogických praxí. V závěru vystoupení specifikoval složení týmu proděkanů a vyjádřil poděkování stávajícím spolupracovníkům.
Prof. Ludíková
V další práci by mělo jít o vytvoření podmínek pro posunutí fakulty na vyšší úroveň. Důležité bude souznění mezi všemi složkami, to může vést k realizaci předsevzatých cílů. Přednost bude mít spíše dynamická spolupráce, např. průběžné informování senátu i mimo zasedání, akcent bude kladen na spolupráci s vedoucími pracovišť. Fakulta potřebuje rozvoj všech pracovišť, cílem nemůže být jen jedno silné pracoviště, které by celou fakultu tzv. táhlo. Vedení fakulty bude úzce spolupracovat s vedením UP, samozřejmě také s fakultním senátem. Kolektiv navrhovaných proděkanů byl již představen, u nových jmen jde mimo jejich jasnou odbornost i o zastoupení pracovišť, která nemají své představitele v orgánech fakulty. 
Dr. Zemánek
Je dobré si uvědomit, že dnes určujeme směr fakulty na příštích 4-8 let. Ve své práci by navazoval na cíle naznačené na veřejné prezentaci. Přál by si, aby hned po volbách opadla atmosféra obav a strachu. Senátoři budou s osobou kandidáta volit i její vizi.
Rozprava:
Dr. Synek
Dotaz k prof. Ludíkové – Na setkání akademické obce byla zmíněna podpora oborovým didaktikám, dnes byla řeč o didakticích. Situace didaktiků je velmi složitá, jak bude postupováno.
V odpovědi prof. Ludíková konstatovala, že dodneška byl problém se započitatelností některých výstupů. Pro hodnocení bude v blízké budoucnosti uplatněna nová metodika. Věda bude hodnocena určitým způsobem na republikové úrovni, na fakultě však můžeme postupovat jinak – hodně bude záležet na postoji vedoucího pracoviště. Další podpora práce didaktiků je možná cestou benefitů nebo interních projektů. Také v rámci systému IS HAP bude pro toto prostor. Pro příští hodnocené období nastupuje platnost nové metodiky 17+ a vše bude možné přehodnotit.
Mgr. Gregar
Vyjadřuje přání, aby proklamované zlepšení komunikace skutečně bylo realizováno.
Doc. Serafín - Jeho cílem je, aby se komunikace rozběhla, neboť tento problém také vidí jako zásadní. Má obavu o budoucí vývoj fakulty právě z tohoto důvodu. Problémy, kterých není málo, je třeba řešit, a to bez otevřené komunikace není možné.
Dr. Zemánek – Reaguje rovněž souhlasně.
Prof. Ludíková – Již toto deklarovala, například v současnosti vnímá pozitivní posun v komunikaci v oblasti popularizace.
Doc. Langer
Požádal dr. Zemánka o upřesnění širší představy o proděkanech.
Dr. Zemánek sdělil, že od prezentace širšího složení týmu spolupracovníků na setkání akademické obce s nikým o tomto nekomunikoval, neboť nechtěl nikoho uplácet slibem budoucích pozic. Jednání nastanou teprve po případném zvolení, do okamžiku nástupu do funkce je pro ně dostatečný časový prostor.
Prof. Michalík 
Rekapituloval následné kroky. V souladu s platnými ustanoveními vysokoškolského zákona a platného Jednacího řádu budou senátoři volit ze tří navržených kandidátů v prvním kole. Potřebné kvórum je 11 hlasů. Další kola se konají v případě, že nikdo z kandidátů nezíská toto kvórum, do těchto kol již postupují jen první dva kandidáti. V případě, že nikdo z kandidátů ani ve třetím kole nezíská potřebný počet hlasů, musely by být vyhlášeny další volby. Také sdělil poučení o způsobu úpravy hlasovacího lístku.
Dále prof. Michalík konstatoval, že byl dotázán na řešení situace, kdy jeden z kandidátů je současně senátorem. Uvedl, že platná legislativa nezakazuje senátorovi účast ve volbě, je to čistě jeho osobní rozhodnutí. Senátor Zemánek projevil vůli zúčastnit se voleb.
Návrh skrutátorů:
Prof. Michalík navrhuje doc. Plevovou (kandidatura přijata), Mgr. Kočí navrhuje Mgr. Gregara (kandidatura přijata) – oba byli také členy volební komise.
Návrh usnesení č. 2:
	Akademický senát PdF UP schvaluje jako skrutátory pro tajné hlasování realizované v rámci dnešního zasedání doc. dr. I. Plevovou, Ph.D., a Mgr. J. Gregara.


O návrhu bylo hlasováno o každém jméně aklamací zvlášť a oba skrutátoři byli většinou hlasů schváleni (přítomno 21 senátorů, pro 19, proti 0, zdrželi se 2).

	Byly rozdány hlasovací lístky a senátoři přikročili k tajné volbě.

Poté skrutátoři oznámili výsledky voleb u kandidátů v abecedním pořadí. Kandidáti získali tento počet hlasů:
prof. Ludíková - 12 hlasů, 
doc. Serafín – 1 hlas,
dr. Zemánek - 5 hlasů,
3 senátoři se zdrželi hlasování.

	Z toho vyplývá, že prof. Ludíková byla zvolena kandidátkou na funkci děkana PdF UP. Tento výsledek bude zaznamenán jako usnesení č. 3. Návrh bude následně předán rektorovi.
	Předseda AS PdF UP poděkoval všem kandidátům za volební nasazení, za energii, s níž šli do volebního konání, a za ochotu konat pro fakultu podle jejích potřeb. Blahopřál zvolené kandidátce a popřál jí hodně zdaru v její činnosti. Prof. Ludíková v reakci poděkovala za hlasy a přislíbila, že ve funkci děkanky bude postupovat duchu zveřejněných tezí a myšlenek prezentovaných před akademickou obcí fakulty.

	Předseda AS PdF sdělil, že před senátem jsou další úkoly, které je třeba v brzké době řešit (např. projednat Strategický záměr fakulty na další období). Další řádné zasedání AS PdF UP bude svoláno 22. 11. 2017 ve 13.00 hod. 


V Olomouci 8. 11. 2017
Zapsala. Mgr. E. Petříková
Zápis schválil: prof. Mgr. PaedDr. J. Michalík , Ph.D., v.r.

Usnesení ze zasedání AS PdF UP dne 8. 11. 2017


1. Akademický senát PdF UP schvaluje program dnešního zasedání v předloženém znění.
2. Akademický senát PdF UP schvaluje jako skrutátory pro tajné hlasování realizované v rámci dnešního zasedání doc. dr. I. Plevovou, Ph.D., a Mgr. J. Gregara.
3. Akademický senát PdF UP schvaluje jako kandidátku na funkci děkana Pedagogické fakulty UP v Olomouci pro období 1. 2. 2018 – 31. 1. 2022 prof. PaedDr. Libuši Ludíkovou, CSc. 


